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Protokół 
z posiedzenia Komisji BudŜetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 29.09.2010r. 
 
 
 
Spotkanie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 
 
Posiedzenie trwało od godz. 10:00 – do godz. 12:35. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Józef Kujawiak 
Burmistrz Więcborka   - Paweł Toczko 
Skarbnik Gminy   - Władysław Rembelski 
 
 
Na wstępie Przewodniczący Komisji p. Jerzy Urbaniak powitał zebranych, po czym 
przypomniał porządek obrad spotkania, który obejmował: 
 
Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy Więcbork za I półrocze 2010 roku. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budŜetu Gminy Więcbork na 2010 rok. 
Sprawy róŜne.   
 
Jako dodatkowy punkt tego porządku został wprowadzony do zaopiniowania projekt uchwały 
w sprawie podwyŜszenia kapitału zakładowego Zakładu Gospodarki Komunalnej  
w Więcborku. Radni zaakceptowali powyŜszą zmianę. Innych uwag nie zgłoszono. 
 
Następnie, Przewodniczący komisji oddał głos Skarbnikowi Gminy, który przedstawił do 
zaopiniowania projekty uchwał. 
 
a) w sprawie wyraŜenia zgody na podwyŜszenie kapitału zakładowego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą  
w Więcborku. 

 
 
Przygotowany projekt uchwały dotyczy realizacji uchwały budŜetowej na rok 2010 w której 
zaplanowano w dziale 010 Rolnictwo w rozdziale 01010 paragrafie 4150 kwotę 940.000,00 zł 
na zwiększenie udziałów dla jednoosobowej spółki Gminy – ZGK Więcbork  
z przeznaczeniem na zadania inwestycyjne. Z tej kwoty 500.000,00 zł wyodrębniono na 
modernizację stacji uzdatniania wody i kanalizację na Osiedlu Piastowskim plus depozyt  
z roku ubiegłego / wkład własny Gminy na zadanie inwestycyjne na które został złoŜony 
wniosek / . Pozostała kwota przeznaczona jest na spłatę rat leasingowych na koparkę, 
kompaktom / sprzęt na składowisku odpadów stałych/ oraz wykonanie instalacji 
wodociągowej, która jest realizowana i w 100 % w tym roku będzie wykonana. Podjęcie tej 
uchwały jest formalnością niezbędną do aktu notarialnego jaki musi zostać zawarty na 
zwiększenie tych udziałów. 
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Radny Waldemar Kuszewski mówił, Ŝe w wykonaniu budŜetu za I półrocze jest wskazana 
kwota 160.000,00 zł , a przedstawiony projekt mówi o kwocie 940.000,00 zł z czego wynika 
ta róŜnica. 
 
To co zostało przekazane wynika z załoŜonego planu. Teraz natomiast przekazana zostanie 
reszta – to co niezbędne – Skarbnik Gminy. 
 
Czyli kwota 940.000,00 zł, to środki, które juŜ zostały wydatkowane – radny Kuszewski. 
 
Tak – odpowiedział Skarbnik Gminy. 
 
Więcej pytań ze strony radnych nie padło, więc przystąpiono do zaopiniowania uchwały. 
 
 

Opinia jednomyślne pozytywna 
 
 
b) w sprawie zmian budŜetu gminy Więcbork na rok 2010. 
 
Zmian dokonano na podstawie: 
Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i BudŜetu nr 
WFB.1.3011-98/10 z dnia  14 września 2010r.  dotyczącego zwiększenia planu dotacji w 
rozdz. 85212 o kwotę 238.270,00 zł. z przeznaczeniem na realizację ustawy o świadczeniach 
rodzinnych oraz ustawy o pomocy osobom uprawnionym do alimentów. 
Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i BudŜetu nr 
WFB.1.3011-103/10 z dnia 21 września 2010r. dotyczącego zwiększenia planu dotacji w 
rozdz. 85228 o kwotę 1.500,00 zł. z przeznaczeniem na realizację specjalistycznych usług 
opiekuńczych w środowisku. 
Pisma Prezesa GUS nr PK-CBS-OL-45-PSR/199/2010 z dnia 30 sierpnia 2010r. w sprawie 
zwiększenia planu dotacji w rozdz. 75056 o kwotę 1.685,00 z przeznaczeniem na aktualizację 
wykazu gospodarstw rolnych w związku z prowadzonym powszechnym spisem rolny. 
Pisma Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku Nr 3010-13/10 z dnia 
20 września 2010 r. dotyczącego zmian w planie wydatków: 
w rozdziale 85154 dokonano zmian zgodnie z pismem Świetlicy Środowiskowej w 
Więcborku nr ŚŚ/0717/-25/2010 z dnia 08.09.2010r,. które umoŜliwi ą przeprowadzenie zajęć 
wyrównawczych z matematyki oraz zakup usług psychologa, 
w rozdziale 85203 dokonano zmian zgodnie z pismem Środowiskowego Domu Samopomocy 
w Więcborku znak: ŚDS/3021-5/2010 z dnia 18.08.2010r., które umoŜliwi ą zakup usług 
pozostałych m.in. psychologicznych, wywóz nieczystości stałych i płynnych. 
w rozdziale 85214 dokonano zmian zgodnie z Uchwałą nr LI/395/2010 Rady Miejskiej w 
Więcborku z dnia 26 sierpnia 2010r. zmieniającą uchwałę w sprawie wyraŜenia zgody na 
realizację w 2010 roku przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku 
projektu systemowego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki - Priorytet VII 
„Promocja Integracji Społecznej, Działanie 7.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej 
integracji, Poddziałanie 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki 
pomocy społecznej" 
ponadto dokonano przesunięć z rozdziału 85214 § 3110 w części dotyczącej zadań własnych 
gminy finansowanych z budŜetu gminy w wys. 28.000,00 zł, z tego: 
15.000,00 zł na rozdział 85219 celem zabezpieczenia środków na zakup niezbędnych 5 
zestawów komputerowych wraz z oprogramowaniem, 
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13.000,00 zł na rozdział 85295, w tym: planuje się przeznaczyć 3.000,00 zł na działania w 
ramach spotkań Klubu Seniora, ponadto 10.000,00 zł na umowy zlecenia dla asystentów 
rodzin. Zaplanowane formy wsparcia będą kontynuacją zrealizowanych zadań na rzecz 
społeczności lokalnej z terenu gminy Więcbork dotychczas finansowanych ze środków Unii 
Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego. 
Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i BudŜetu nr 
WFB.1.3011-100/10 z dnia 20 września 2010r. dotyczącego zmniejszenia planu dotacji w 
rozdz. 85213 § 2030 o kwotę 5.500,00 zł. oraz zwiększenia planu dotacji w rozdz. 85213 § 
2010 o kwotę 900,00 zł. 
Ponadto: 
Zmian w planie dochodów w rozdz. 60016 o kwotę 4.112,00 zł. dokonano z uwagi na wpływy 
z wykonania usługi polegającej na naprawę wjazdu na drogę gminną. 
Zmniejszenia w planie dochodów w rozdz. 60095 o kwotę l .000,00 zł. dokonano z uwagi na 
rozliczenie prac interwencyjnych przez PUP w grudniu 2009r. 
Zmian w planie dochodów w rozdz. 70005 o kwotę 71.200,00 zł. dokonano z uwagi na 
zawarcie nowych umów na uŜytkowanie wieczyste, dzierŜawę i sprzedaŜ. 
Zmniejszenia w planie dochodów w rozdz. 75011 o kwotę 1.000,00 zł. dokonano z uwagi na 
zmianę przepisów związanych z nie pobieranie opłat za wydawanie dowodów osobistych. 
Zmian w planie dochodów w rozdz. 75615 o kwotę 3.589,00 zł. dokonano z uwagi na wpływ 
rekompensaty z WFOŚiGW za utracone podatki za grunty pod jeziorami. 
Zmian w planie dochodów w rozdz. 75814 o kwotę 3.600,00 zł. dokonano z uwagi na wpływ 
środków z lokat bankowych. 
Zmniejszenia w planie dochodów w rozdz. 80110 o kwotę 193.366,86 zł. dokonano z uwagi 
na przełoŜenie przez Urząd Marszałkowski oraz zmianę warunków konkursu na budowę kortu 
tenisowego. 
Zmniejszenia w planie wydatków w rozdz. 60013 o kwotę 70.000,00 zł. dokonano z uwagi na 
zmianę porozumienia dotyczącego budowy ronda na ul. Gdańskiej w Więcborku i 
przesuniecie terminu wykonania zadania na rok 2011. 
Zmian w planie wydatków pomiędzy rozdz. 60016 i 90004 o kwotę 1.600,00 zł. dokonano z 
uwagi na wzrost kosztów koszenia trawników na terenie Gminy Więcbork. 
Zmian w planie wydatków w rozdz. 60016 § 6050 o kwotę 42.200,00 zł. dokonano z uwagi 
na konieczność wprowadzenia nowego zadania inwestycyjnego pod nazwą: „Wykonanie 
odwodnienia na ul. Popielą oraz na ul. W. Wasilewskiej wraz z budową chodnika i wjazdu w 
ul. Dworcową w Więcborku" związanego z budową ścieŜki rowerowej. 
Zmian w planie wydatków w rozdz. 70005 o kwotę 10.500,00 zł. dokonano z uwagi na 
konieczność zakupu materiałów do remontu mieszkań w budynku przy ul. Gdańskiej l w 
Więcborku w związku z zamianą. 
Zmian w planie wydatków w rozdz. 75011 o kwotę 3.400,00 zł. dokonano z uwagi na wzrost 
cen energii elektrycznej i c.o. w siedzibie USC w Więcborku. 
Zmian w planie wydatków w rozdz. 75075 o kwotę 900,00 zł. dokonano z uwagi na decyzję o 
umieszczeniu reklamy w portalu internetowym PANORAMA FIRM. 
Zmian w planie wydatków w rozdz. 75412 o kwotę 15.400,00 zł. dokonano z uwagi na 
konieczność zakupu umundurowania, sprzętu gaśniczego oraz przeglądy techniczne 
samochodów. 
Zmian w planie wydatków w dziale 801 dokonano z uwagi na wycofanie z realizacji 
inwestycji dotyczącej budowy kortu tenisowego. 
Zmian w planie wydatków w rozdz. 80101 dokonano z uwagi na konieczność wykonania 
decyzji sanepidu dotyczącej wymiany lamp na sali gimnastycznej w SP w Sypniewie. 
Zmian w planie wydatków w rozdz. 80101 dokonano z uwagi na wprowadzenie nowego 
zadania inwestycyjnego pn.: „Termomodernizacja budynków placówek oświatowych na 
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terenie Gminy Więcbork" dotyczących szkół w Runowie, Pęperzyn oraz przedszkole w 
Sypniewie. 
Zmian w planie wydatków w rozdz. 90001 § 4300 o kwotę 52.000,00 zł. dokonano z uwagi 
na wzrost ilości wywoŜonych nieczystości płynnych. 
Zmian w planie wydatków w rozdz. 90001 § 6050 o kwotę 13.000,00 zł. dokonano z uwagi 
wystąpienie robót dodatkowych przy budowie kanalizacji na promenadzie w Więcborku. 
Zmian w planie wydatków w rozdz. 90015 § 4260 o kwotę 14.000,00 zł. dokonano z uwagi 
na wzrost cen energii elektrycznej. 
Zmian w planie wydatków w rozdz. 90019 pomiędzy paragrafami o kwotę 5.500,00 zł. 
dokonano z uwagi wycinkę posuszu w drzewach koron dębów rosnących we wsi Adamowo. 
Zmian w planie wydatków w rozdz. 90019 pomiędzy paragrafami o kwotę 1.500,00 zł. 
dokonano z uwagi na pokrycie kosztów szkoleń proekologicznych. 
Zmian w planie wydatków w rozdz. 92109 pomiędzy paragrafami dokonano z uwagi na 
remontu świetlic w Suchorączku i Zabartowie oraz pokrycie kosztów usługi parku rozrywki 
podczas festynu w Zakrzewku. 
Zmian w planie wydatków pomiędzy paragrafami w rozdz. 92695 dokonano z uwagi na 
wystąpienie robót dodatkowych polegających na podwyŜszeniu podsypki pod ścieŜką 
rowerowa na Łopienniku w Więcborku. 
 
 
W związku ze zwiększeniem wydatków w paragrafie zakup materiałów z przeznaczeniem na 
remont substancji mieszkaniowej radny Urbaniak pytał, czy w związku z przedstawionym 
programem naprawczym AZK  Burmistrz podjął w tym kierunku jakieś kroki. 
 
Burmistrz odpowiedział, Ŝe jednym z elementów tego programu było przedstawienie radnym 
moŜliwości pozyskania mieszkań w związku z ofertą firmy z Bydgoszczy, która chciałaby  
w Więcborku wybudować bloki mieszkalne. Pozostałe opcje wdraŜania jakiś działań są 
trudne w realizacji wobec dłuŜników AZK, gdyŜ połowa z nich jest Ŝyciowo niezaradna, Ŝyje 
w naprawdę skromnych warunkach i trudno byłoby tam nawet np. odciąć wodę. 
 
Radny Urbaniak był równieŜ zdania, Ŝe koniecznie naleŜałoby ponownie przeanalizować 
system dopłat do wywozu nieczystość płynnych i rozwaŜyć jego ewentualna zmianę. 
 
Tu Burmistrz uznał, Ŝe najlepszy system byłby  ile wody tyle ścieków i przerzucenie tego 
zadania kompleksowo na ZGK w Więcborku. Na początku próbowaliśmy wprowadzić takie 
zasady jak funkcjonują w Sępólnie Krajeńskim, wówczas teŜ mówiono, Ŝe w czasie kiedy 
wprowadzało to Sępólno taka opcja była moŜliwa, natomiast obecne warunki juŜ nam na to 
nie pozwalały. Niewątpliwie jednak z tematem naleŜy zmierzyć się ponownie. 
 
Radny Stanisław Piłka powiedział, Ŝe naleŜałoby równieŜ wrócić do tematu dopłat do 
przydomowych oczyszczalni ścieków – alternatywy dla terenów, na których nie będzie 
moŜliwa budowa kanalizacji. Warto byłoby zwrócić się w tej kwestii z pismem do 
Ministerstwa, bo system się sprawdził i moŜna byłoby to kontynuować. 
 
Skarbnik jednak wyjaśnił, Ŝe powrót do moŜliwości o jakich wspomniał radny an pewno nie 
będzie moŜliwy, gdyŜ zmiany wprowadziła nowa ustawa, która dopiero co weszła w Ŝycie. 
Ustawa o finansach publicznych nie dopuszcza moŜliwości dofinansowania inwestycji na 
terenie prywatnym. 
 
Radny Kuszewski negatywnie odniósł się do praktyki dokonywania zmian niejako juŜ po 
fakcie wykonania jakiegoś ruchu i konieczności znalezienia na to środków. JeŜeli bowiem 
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zatwierdzany jest w danym dziale określony plan, który zawiera wcześniej zgłoszone 
potrzeby, to w ramach niego osoby go realizujące powinni się dyscyplinować. Uwaga 
radnego dotyczyła działu 754 -  Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpoŜarowa 
rozdziału 75412 – Ochotnicze straŜe poŜarne.  
 
Z kolei radny Balcer tłumaczył, Ŝe pewne rzeczy jak badania lekarskie, szkolenia, to wypadki 
nagłe podobnie jak konieczność remontu samochodu, który OSP otrzymało w 2009r., a koszt 
był poniesiony dopiero w 2010r. / poniesiony koszt by wyŜszy niŜ zakładano. 
 
JeŜeli chodzi o zasadę to ma Pan rację Panie Kuszewski – powiedział Burmistrz. 
 
Radny Mrozinski mówił, Ŝe radni nie są przeciwko StraŜy. Kilka faktów jednak nie zostało 
wyjaśnionych, jak np. to, czy ktoś rozliczył orkiestrę straŜacką z mundurów. Orkiestra została 
przekształcona, zakupiono nowe umundurowanie  i gdzie to wszystko jest? Pewne sprawy, 
zdaniem radnego nie zostały naleŜycie załatwione. 
 
Skarbnik Gminy wspomniał o pewnych komplikacjach z pozyskaniem środków na salę 
gimnastyczną w Sypniewie. Okazało się, Ŝe przy dofinansowaniu nie moŜna łączyć środków  
z róŜnych źródeł. Podjęto zatem decyzje o rozdzieleniu zadania na część sportową i część 
dydaktyczną. Pani Sikorska i p. Bąk opracowują  zadanie tak, by uzyskać jak 
najkorzystniejszy procent dofinansowania. 
 
Radny Kuszewski mówił, Ŝe przy takiej formie dofinansowania i takich formalnościach jak 
teraz ma dylemat, czy rzeczywiście drąŜyć temat kortu / 300.000,00 zł przy 30% 
dofinansowaniu /, czy teŜ wykonać boisko przy Szkole Podstawowej, gdzie jest taka właśnie 
konieczność. Jest to kwestia nad która naleŜałoby się, zdaniem radnego zastanowić. 
 
Radny Mrozinski powiedział, Ŝe kort został zaakceptowany dlatego, Ŝe za środki zewnętrzne 
moŜna byłoby całościowo zagospodarować teren przy więcborskim Gimnazjum. Prawdą 
jednak jest, ze zapotrzebowanie na tego typu grę nie jest duŜe i w tym sensie był negatywny 
odbiór. JeŜeli jednak Marszałek zmienia warunki, to radni mówią „nie”. 
 
JeŜeli chcielibyśmy przystąpić do inwestycji, Marszałek będzie Ŝądał zabezpieczenia środków 
w budŜecie gminy. Bez tego, oczywistym będzie, Ŝe się wycofujemy – powiedział Skarbnik. 
 
Radny Balcer stwierdził, Ŝe z wypowiedzi Burmistrza i Skarbnika Gminy wynika, iŜ będą 
czynić starania, by te pieniądze na kort znaleźć. Czy nie lepiej jednak byłoby przeznaczyć te 
środki na sprzęt i przygotowanie boiska wielofunkcyjnego? –pytał radny. 
 
Burmistrz odpowiedział, Ŝe zgodnie z tym co powiedział Skarbnik Gminy, do wprowadzenia 
zadania budowy kortu niezbędna będzie zgoda Rady Miejskiej tj. stosowna uchwała. JeŜeli 
takowej nie będzie sprawa jest oczywista. Na razie złoŜone zostało przez Gminę jedynie 
zapotrzebowanie. Co zaś do boiska przy Szkole Podstawowej w Więcborku, Burmistrz 
przyznał, Ŝe jest ono potrzebne. 
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 8 radnych 
Wstrzymał się od głosu    - 1 radny 
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W następnej części posiedzenia Skarbnik Gminy przedstawił Komisji sprawozdanie  
z wykonania budŜetu Gminy Więcbork za I półrocze 2010 roku. 
   
 
Dochody wykonane zostały w wysokości – 17.506.418,53 zł co stanowi 51,51 %. 
Wydatki wykonane zostały w wysokości – 17.070.190,72 zł co stanowi 42,43 % / mniejsze 
wykonanie spowodowane jest faktem, iŜ wszystkie większe zadania planowane były w II 
półroczu 2010r. /. 
NadwyŜka budŜetowa – 436.227,81 zł 
 
WYDATKI INWESTYCYJNE w I półroczu 2010r. 
 

Rozdział Plan Wykonanie 

60013 70 000,00 0,00 

60014 55 000,00 0,00 

60016 583 626,68 98 067,99 

70005 246 400,00 78 826,00 

71095 120 000,00 915,00 

72095 48 750,00 0,00 

75023 45 000,00 16130,16 

75412 22 027,70 0,00 

80101 1 372 402,00 1315,46 

90001 2134 157,00 400891,30 

92109 815 590,89 522 190,89 

92695 2865 117,63 181 544,99 

RAZEM 8378071,90 1 299 881,79 

 
 
Stan zaawansowania inwestycji w I półroczu 2010r. przedstawia się następująco: 
Rozbudowa i przebudowa części drogowego układu komunikacyjnego w obrębie ulic: 
Gdańskiej, I Armii Wojska Polskiego, Krótkiej i Starodworcowej w m. Więcbork, gmina 
Więcbork -- dotacja w 2010r. nie będzie wykonana poniewaŜ inwestor Starostwo 
Powiatowe w Sępolnie Kraj. będzie realizowało ww. inwestycje w 2011 r. zgodnie z 
podpisanym Przez Gminę Więcbork i Starostwo Powiatowe porozumieniem. 
Przebudowa drogi powiatowej nr 1125C relacji Sypniewo-Borzyszkowo na odcinku Lubcza-
Borzyszkowo o dł. 6.098 km - inwestycja jest realizowana przez Starostwo Powiatowe w 
Sępolnie Kraj. zgodnie z porozumieniem dotacja została przekazana w sierpniu br. 
Budowa chodnika przy drodze gminnej w Runo wie Kraj. od drogi wojewódzkiej 
Więcbork - ŁobŜenica do gorzelni -chodnik na osiedlu „Runówko" został wykonany, 
natomiast w październiku br. zostanie wybudowany chodnik w kierunku wsi. 
Budowa chodnika przy ośrodku zdrowia we wsi Sypniewo - zadania zostanie wykonane do 
końca września br. 
Budowa chodnika we wsi Jastrzębiec - wykonanie dokumentacji -- zadanie zostało zlecone do 
wykonania w terminie do dnia 31.12.2010r. 
Budowa chodnika we wsi Pęperzyn - zadania zostanie wykonane do końca września br. 
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Budowa drogi na ul. J. Krasickiego w Więcborku - zadnie zostało wykonane w 98 %, 
pozostały prace wykończeniowe, które zostaną zakończone do dnia 15 września br. 
Budowa drogi wraz z odwodnieniem w obrębie ul. K. Wielkiego, B. Chrobrego i W. Łokietka 
w Więcborku - studium wykonalności - zostało wykonane. 
Budowa przystanku autobusowego w Więcborku - zostanie wykonany wraz z rondem w 201 
Ir. 
Modernizacja drogi gminnej metodą tłuczniową na odcinku Zakrzewska Osada - Jeleń na 
długości l km - została wykonana dokumentacja prace zakończone zostaną do końca 
października br. 
Opracowanie dokumentacji technicznej i ekspertyzy ul. Krajeńskiej w Więcborku - została 
wykonana. 
Wykonanie dokumentacji technicznej ul. Tartacznej w Więcborku - zostanie wykonane do 
końca roku. 
Zmiana sposobu uŜytkowania świetlicy wiejskiej na lokale mieszkalne we wsi Pęperzyn - 
przetarg zostanie ogłoszony dnia 03.09.201Or. z realizacją umowy do października do 
dnia 20.12.201 Or. 
Wykup gruntów - realizowany zgodnie z potrzebami Gminy Więcbork. 
Przebudowa targowiska w Więcborku - dokumentacja została wykonana, po otrzymaniu 
pozwolenia na budowę prace zostaną wykonane w październiku i listopadzie br. 
Zakup tablic interaktywnych dla oddziałów od I do III szkół podstawowych województwa 
kujawsko pomorskiego realizacji przez Urząd Marszałkowski Województwa Kujawsko - 
Pomorskiego w październiku br. 
Informatyzacja Urzędu Miejskiego w Więcborku - realizacja do końca roku. 
Adaptacja budynku gospodarczego na remizę dla OSP Runowo Kr. - prace wykonywane są 
na zgłoszenie w Starostwie Powiatowym przez Firmę Pana Zdzisława Błocińskiego z 
Więcborka. 
Budowa sali gimnastycznej dla SP w Sypniewie - zadanie w trakcie realizacji. 
Termomodernizacja budynków oświatowych w Więcborku Regionalny Program Operacyjny 
Województwa Kujawsko - Pomorskiego; OŚ2: Zachowanie i racjonalne uŜytkowanie 
środowiska; Działanie 2.3: Rozwój  infrastruktury w zakresie ochrony powietrza - 
zadanie wykonywane jest zgodnie z umowa i zostanie zakończone do dnia 30.09.2010r. 
Budowa kanalizacji na Oś. Piastowskim w Więcborku - zlecone opracowanie studium 
wykonalności. 
Budowa kanalizacji na Oś. Piastowskim w Więcborku II etap opracowanie dokumentacji w 
trakcie realizacji, uzyskano decyzję celu publicznego oraz decyzję środowiskową, we 
wrześniu br. zostanie złoŜony wniosek o wydanie pozwolenia na budowę. 
Budowa kanalizacji sanitarnej na ul. Starodworcowej w Więcborku - wykonanie 
dokumentacji - opracowanie dokumentacji w trakcie realizacji. 
Kanalizacja we wsi Sypniewo II etap - podpisano umowę z Firmą H. Gładysz ze Złotowa, 
przekazano plac budowy, realizacja do dnia 20.12.201 Or. 
Rewitalizacja miasta Więcbork (kanalizacja na promenadzie) zadanie zostało wykonane; 
odbiór dnia 26.08.2010r. 
DoposaŜenie świetlic wiejskich konkurs zostanie ogłoszony przez Urząd Marszałkowski 
Województwa Kujawsko - Pomorskiego w IV kwartale br. 
Rozbudowa, remont i wyposaŜenie świetlic na obszarach wiejskich Gminy Więcbork, 
świetlice w: Borzyszkowie, Czarmuniu, Dorotowie, Jastrzębcu, Jeleniu, Nowym Dworze, 
Puszczy, Runowie Kraj., Suchorączku, Śmiłowie, Zabartowie, Zakrzewku, Zakrzewskiej 
Osadzie - zadanie zostało wykonane. 
Zakup chłodziarki do świetlicy wiejskiej we wsi Zabartowo - zakup zostanie dokonany do 
końca września br. 
Budowa boiska sportowego we wsi Jastrzębiec - zadanie zostało wykonane. 
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Budowa budynku socjalno - sportowego we wsi Sypniewo, gm. Więcbork – wykonanie 
zadania jest w trakcie realizacji, planowany odbiór wrzesień br. 
Ogrodzenie placu zabaw we wsi Sypniewo - wykonanie zadania zostało zgłoszone w 
starostwie Powiatowym, zadania zostanie wykonane do końca września br. 
Rozbudowa zaplecza sportowego na stadionie miejskim w Więcborku - uwagi na brak 
środków na wykonanie 3 boisk sportowych, realizacja zadania została przeniesiona na rok 
2011. 
Budowa 14 placów zabaw na terenie sołectw Gminy Więcbork -- zadanie zostało częściowo 
wykonane, w ramach dalszych prac wykonany zostanie  plac zabaw w Zabartowie - 
wykonanie do końca października br. 
Budowa 3 boisk sportowych na terenie sołectw Gminy Więcbork - pierwszy przetarg nie 
wyłonił wykonawcy, drugi przetarg zostanie ogłoszony dnia 30.08.2010r. 
Rozwój turystyki, rekreacji i sportu na terenie Pojezierza Krajeńskiego -zadanie w trakcie 
realizacji. 
W I półroczu 2010r. Urząd Miejski w Więcborku spłacił poŜyczkę do WFOŚiGW w Toruniu  
w kwocie 13.406,00 zł., kredyt w BOŚ S. A. w Bydgoszczy w kwocie 400.000,00 zł., oraz 
wykupił obligacje komunalne w kwocie 500.000,00 zł. 
W I półroczu 2010r. Gmina Więcbork nie wyemitowała obligacji komunalne oraz nie 
zaciągała kredytów. 
Na koniec I półrocza 2010r. wystąpiły w zakładzie budŜetowym zobowiązania wymagalne w 
kwocie 200.277,44 zł. z uwagi na wystąpienie trudności w ściąganiu czynszów za lokale 
mieszkalne przez zakład budŜetowy. W jednostkach budŜetowych zobowiązania wymagalne 
nie wystąpiły. Zobowiązania na dzień 30.06.2010r. wynosiły ogółem 11.953.129,44 zł., co stanowi 
35,17 % w stosunku do planowanych dochodów. 
Wpływy naleŜne budŜetowi państwa w I półroczu 2010r. realizowano następująco: 
w rozdziale 75011 na plan l .000,00 wykonano - zł. co stanowi - % - brak opłaty za dowody osobiste 
w rozdziale 85203 na plan 8.000,00 wykonano  4.778,23 zł. co stanowi 59,73 % 
w rozdziale 85212 na plan 92.000,00 wykonano 18.808,16 zł. co stanowi 20,44 % 
Realizacja dochodów budŜetu państwa została wykonana w 100 % zgodnie z wydanymi 
decyzjami, poza funduszem alimentacyjnym, wysokość dochodów w funduszu 
alimentacyjnym uzaleŜniona jest od ściągania tych zobowiązań przez komornika. 
Wydatki na programy i projekty realizowane z udziałem funduszy strukturalnych w I 
półroczu 2010 roku realizowane były zgodnie z umowami. 
 
W I półroczu nie zaciągano kredytów i poŜyczek oraz nie emitowano papierów 
wartościowych na pokrycie występującego w ciągu roku budŜetowego przejściowego deficytu 
budŜetu, upowaŜnienie wynikające z § 11 Uchwały Nr XLII/331/09 Rady Miejskiej w 
Więcborku z dnia 28 grudnia 2009r. w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Więcbork na 
2010r. Ponadto nie zaciągnięto zobowiązań na sfinansowanie wydatków na wieloletnie 
programy inwestycyjne na programy i projekty realizowane ze środków UE (§10 pkt. l ww. 
uchwały). W I półroczu nie zaciągnięto zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku 
2010 jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania gminy (§ 10 pkt. 3 ww. uchwały). 
Burmistrz Więcborka dokonywał trzykrotnie zmian w planie wydatków bieŜących zgodnie z 
upowaŜnieniem zawartym w § 11 pkt. 2 ww. uchwały. W I półroczu lokowano wolne 
środki na wyodrębnionych rachunkach bankowych. 
 
 
Radny Jerzy Urbaniak pytał jak wygląda spłata podatków zaległych.  
 
Zaległości są mniejsze, tendencja jest pozytywna – odpowiedział Skarbnik Gminy. 
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Czy w tej materii pomocna jest praca Komornika – radny Urbaniak. 
 
Tak, jestem bardzo zadowolony z pracy jaka wykonuje Komornik z Sępólna – odpowiedział 
Skarbnik Gminy. 
 
Radny Kuszewski pytał jak wygląda sprawa umorzeń. 
 
Skarbnik wskazał, Ŝe generalna zasadą jest umarzanie podatków tylko w przypadku spraw 
losowych. Nie mniej osoby, którym wydano decyzję negatywną w sprawie umorzenia 
odwołują się nawet dziesięciokrotnie wskazując jako pogorszenie się warunków Ŝycia np. 
wzięcie wysokiego kredytu bankowego. Z drugiej zaś strony w wyniku odroczeń spłaty 
spowodowano, Ŝe dług spłacony został do  „0”. 

 
Z pozytywnym zaopiniowaniem sprawozdania głosowało - 7 radnych 

Wstrzymał się od głosu     - 1 radny 
 
W sprawach róŜnych radny Stanisław Schwartz przekazał, Ŝe podczas zebrania sołeckiego 
dokonano podziału Funduszu Sołeckiego  padł wniosek, by Gmina wystąpiła do Agencji 
Nieruchomości Rolnych o sfinansowanie inwestycji budowy kolektora ściekowego 
podłączającego Pęperzyn III z Pęperzyn II.  
 
Burmistrz z kolei przedstawił radnym propozycję Firmy „STROBUD” zainteresowanej 
wybudowaniem bloków mieszkalnych na działce gminnej. Inwestycja byłaby realizowana 
etapowo i w pierwszym etapie przewidziana jest moŜliwość sprzedaŜy mieszkań na cele 
komunalne miasta w cenie kosztów budowy, na dzień dzisiejszy jest to około 2.500,00 zł/m² 
netto. Docelowo inwestor chciałby aby budynki ogrzewane były albo z elektrowni 
biogazowych, albo przez istniejąca kotłownię na Osiedlu BoWiD. Radni otrzymali ksero 
projektu osiedla, by rani mogli dokładnie zapoznać się z propozycją i wypracować opinię. 
 
Przewodniczący RM stwierdził, Ŝe propozycja musi być dogłębnie przeanalizowana. Chodzi 
przede wszystkim o to, czy Gmina sprzedając jedną duŜą działkę nie uzyska mniej niŜ gdyby 
podzieliła ją na mniejsze działki i sprzedała pod budownictwo jednorodzinne. Być moŜe 
rozwiązaniem byłoby w tym przypadku postawienie warunku uzyskania określonej ilości 
mieszkań np. trzech. 
 
Burmistrz uzupełnił, Ŝe po to właśnie rozdał materiały informacyjne – ofertę Firmy 
STROBUD, by moŜna pewne sprawy przeanalizować, rozpatrzeć warianty za i przeciw, i 
ostatecznie wypracować wspólne stanowisko.  
 
Na tym spotkanie zakończono. 
 
Prot. I. Mrozek 
 
 

Przewodniczący Komisji 
 
                                                                                      /-/    Jerzy Urbaniak 


